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CONSILIULUI JUDEŢEAN VÂLCEA 
 
 
 
 

PROCES-VERBAL 
încheiat  la şedinţa ordinară a Consiliului Judeţean Vâlcea  

din data de 30 iunie  2008, ora 1500 
 
 

 
Dl.Cîlea - Doamnelor şi domnilor consilieri judeţeni, stimaţi invitaţi, bună ziua şi bine 

aţi venit la şedinţa ordinară a Consiliului Judeţean Vâlcea, convocată astăzi 30 iunie 2008, 
ora 1500, prin Dispoziţia Preşedintelui Consiliului Judeţean Vâlcea nr.271 din 25 iunie 
2008. Sunt prezenţi 30 consilieri judeţeni, absentează 3, respectiv domnul vicepreşedinte 
Bulacu Romulus, care este plecat în interes de serviciu, domnul dr.Folea Gheorghe, care, 
cred că va veni pe parcurs şi domnul Pîrvu Constantin, care este plecat, de asemenea, în 
interes de serviciu, deci Consiliul judeţean este legal întrunit. La şedinţă participă, de 
asemenea, reprezentanţi ai unor autorităţi ale administraţiei publice locale şi instituţii 
publice, conducători ai unor societăţi comerciale, conducători ai instituţiilor şi serviciilor 
publice de sub autoritatea Consiliului Judeţean Vâlcea, funcţionari din cadrul aparatului de 
specialitate al Consiliului judeţean şi reprezentanţi ai presei. Pe ordinea de zi au fost 
înscrise următoarele materiale: 2 procese – verbale, cel al şedinţei ordinare a Consiliului 
Judeţean Vâlcea din data de 31 mai 2008 şi cel al şedinţei de constituire a Consiliului 
Judeţean Vâlcea din data de 23 iunie 2008; 1 proiect de hotărâre şi punctul “Diverse”. 
Dacă sunt observaţii asupra proiectului ordinii de zi? –Nu. Supun la vot ordinea de zi 
prezentată. Cine este pentru? Cineva împotrivă? – Nu. Se abţine cineva? – Nu. Vă 
mulţumesc! 

În urma votului, se aprobă în unanimitate ordinea de zi. 
 
PUNCTUL 1 
Aprobarea procesului - verbal al şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean 

Vâlcea din data de 31 mai 2008 
Dl.Cîlea - Dacă sunt observaţii privind cele consemnate în procesul-verbal? 
Dl.Monceanu – Domnule preşedinte, iertaţi-mă, dar noi cei mai mulţi sau jumătate, 

nu suntem consilieri din mandatul vechi, suntem consilieri validaţi în luna iunie 2008 şi nu 
putem să votăm un material întocmit la momentul când noi nu eram în Consiliul judeţean. 
Deci, dumneavostră, şi mă refer la consilierii din mandatul trecut, puteţi vota acest 
material, dar noi nu! 

Dl.Cîlea – Da, domnule consilier, aveţi dreptate, dar vă adresez o întrebare. Noi vi l-
am prezentat, l-aţi citit, aveţi vreo observaţie sau asta este aşa, numai să luaţi cuvântul? 

Dl.Monceanu – Domnule preşedinte, este vorba de un principiu. Nu pot să votez un 
material dacă nu am fost prezent la şedinţa respectivă! 

Dna Moise – Puteaţi să luaţi materialele şi să le studiaţi! 
Dl.Cîlea – Sunt materiale prezentate în termen, domnule consilier! Bun, atunci 

supun aprobării Consiliului judeţean ca acest proces – verbal să fie votat numai de 
consilierii care au fost şi în mandatul trecut sau de cine doreşte. Acolo nu este nicio 
problemă deosebită, dar cred că facem acest lucru numai ca să pierdem timpul. Cine este 
pentru? Cineva împotrivă? Se abţine cineva? Nu, aşa nu rezolvăm nimic! 

Dl.Zamfirescu – Staţi puţin, domnule preşedinte, aţi spus că votează numai cei care 
au fost prezenţi la şedinţa respectivă, deci numai consilierii care au al doilea mandat acum 
să voteze. Mie mi se pare foarte corect! 

Dl.Cîlea – Da, domnule consilier, dar nu erau probleme deosebite! 
Dl.Zamfirescu – Aveţi dreptate, dar sunt unele lucruri pe care noi nu le ştim! 
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Dl.Rădulescu – Domnule preşedinte, cred că modul în care se pune problema, 
respectiv să voteze foştii consilieri sau actualii consilieri, este o chestiune artificială şi care 
nu îşi are rostul aici. Consiliul judeţean, şi nu vreau să se supere pe mine colegii, dar aş 
dori să ştiu foarte clar pentru ce suntem aici. Consiliul Judeţean Vâlcea a fost ales pentru 
a se pronunţa asupra unor materiale care ni se aduc pe ordinea de zi, pentru toţi 
consilierii. Că sunt materiale din fostul Consiliu judeţean, că sunt din actualul Consiliul 
judeţean, datoria noastră este să vedem aceste materiale şi să ne pronunţăm asupra lor. 
Aşa că, nu văd acum de ce trebuie să se facă o departajare între consilierii care au fost şi 
cei care nu au fost, pentru că este un material care vi s-a prezentat, stimaţi colegi, şi aveţi 
dreptul, chiar dacă sunteţi noi consilieri, să vă pronunţaţi asupra acestui material. Cu alte 
cuvinte, cred că este deplasat comentariul referitor la cei care au fost şi cei care nu au 
fost. Şi, credeţi-mă, nu este un reproş, pentru că mie nu îmi place să fac reproşuri colegilor 
consilieri, dar  cred  că orice consilier prezent, aici, în sală, trebuie să-şi spună punctul de 
vedere asupra unui material!- Vă mulţumesc! 

Dl.Buican – Dacă îmi permiteţi, domnule preşedinte! Eu fac parte dintre cei care au 
fost şi în mandatul trecut, dar, colegul meu Costi Rădulescu, nu a înţeles esenţa 
problemei. Un consilier care este la primul mandat, nu a participat la şedinţa respectivă şi, 
nu poate să-şi dea cu părearea despre un proces – verbal al unei şedinţe la care nu a 
participat. Mă scuzaţi, domnule consilier Rădulescu! 

Dl.Rădulescu – Domnule consilier Buican, este a doua oară când faceţi aprecieri 
personale la adresa unui consilier judeţean, coleg cu dumneavostră, care îndrăzneşte să 
spună un punct de vedere! 

Dl.Cîlea – Eu aş face următoarea completare. Orice Consiliu judeţean preia 
activitatea şi cu activ şi cu pasiv. Deci, avem un proces-verbal neaprobat, pentru că era 
normal să nu poată fi aprobat de acelaşi Consiliu judeţean unde s-au discutat problemele 
şi este normal să fie aprobat într-o şedinţă următoare. Aceasta este aşa, o chestiune să 
pierdem timpul şi să facem pe grozavii, cu alte cuvinte. Deci, revin şi rog toţi consilierii 
care doresc şi care  consideră că este corect, să voteze procesul - verbal al şedinţei 
ordinare a Consiliului Judeţean Vâlcea din data de 31 mai 2008. Şi, vă mai spun, că există 
soluţia abţinerilor sau vot împotrivă. Deci, revin şi supun aprobării dumneavoastră 
procesul-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean Vâlcea din data de 31 mai 
2008. Cine este pentru? – 24 voturi. Cineva împotrivă? – 0 voturi. Se abţine cineva? – 6 
voturi. Vă mulţumesc! 

În urma votului, se aprobă cu 24 voturi pentru, 0 voturi împotrivă şi 6 abţineri 
punctul 1 al ordinii de zi. 

 
PUNCTUL 2  
Aprobarea procesului - verbal al şedinţei de constituire a Consiliului Judeţean 

Vâlcea din data de 23  iunie 2008 
Dl.Cîlea - Dacă sunt observaţii privind cele consemnate în procesul-verbal? – Nu.  

Dacă nu, supun aprobării dumneavoastră procesul-verbal al şedinţei de constituire a 
Consiliului Judeţean Vâlcea din data de 23 iunie 2008. Cine este pentru? Cineva 
împotrivă? – Nu. Se abţine cineva? – Nu. Vă mulţumesc! 

În urma votului, se aprobă în unanimitate punctul 2 al ordinii de zi. 
 

PUNCTUL 3  
Proiect de hotărâre privind aprobarea domeniilor de activitate în care se 

organizează comisiile de specialitate ale Consiliului Judeţean Vâlcea şi componenţa 
acestora. 
 Dl.Cîlea - Temeiul legal pentru constituirea comisiilor de specialitate: în 
conformitate cu prevederile art. 54 alin.(1), (2) şi (3) coroborat cu art.98 din Legea 
administraţiei publice locale nr.215/2001, republicată, cu modificările şi completările 
ulterioare,  precum şi prevederile art.15, alin.(1) şi (2), art.17 din  Regulamentul - cadru de 
organizare şi funcţionare a consiliilor locale, aprobat prin Ordonanţa Guvernului 
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nr.35/2002, cu modificările şi completările ulterioare. După constituire, consiliul stabileşte 
şi organizează comisii de specialitate pe principalele domenii de activitate. Domeniile de 
activitate în care se pot organiza comisii de specialitate, denumirea acestora şi numărul de 
membri, care va fi întotdeauna impar, se stabilesc de către consiliu, în funcţie de specificul 
activităţii din fiecare unitate administrativ-teritorială. Numărul locurilor care revine fiecărui 
grup de consilieri în fiecare comisie de specialitate se stabileşte de către consiliu, în 
funcţie de ponderea acestora în cadrul consiliului.  Nominalizarea membrilor fiecărei 
comisii se face de fiecare grup de consilieri, avându-se în vedere, de regulă trei elemente: 
opţiunea acestora, pregătirea lor profesională şi domeniul în care îşi desfăşoară 
activitatea. Vă propun ca, în mandatul 2008 – 2012, să se constituie opt comisii de 
specialitate. V-aş aminti o singură prevedere, respectiv art.17 alin.(1) şi art.31 din 
Regulamentul – cadru de organizare şi funcţionare a consiliilor locale. Supun la vot 
propunerea ca numărul comisiilor de specialitate să fie opt. Cine este pentru ? Cineva  
împotrivă? – Nu. Se abţine cineva? – 2 voturi. Vă mulţumesc! 

În urma votului, se aprobă, cu 28 voturi pentru, 0 voturi împotrivă şi 2 abţineri, 
numărul comisiilor de specialitate. 
  

Dl.Cîlea – În continuare, supun la vot denumirea şi numărul de membri ale fiecărei 
comisii de specialitate: 
1. Comisia pentru buget, finanţe şi administrarea domeniului public şi  privat al 

judeţului   – formată din  5 membri; 
Cine este pentru? Cineva împotrivă? – Nu. Se abţine cineva? – Domnul consilier 
Monceanu Constantin. 
2. Comisia  juridică     – formată din  5 membri; 
Cine este pentru? Cineva împotrivă? – Nu. Se abţine cineva? – Domnul consilier 
Monceanu Constantin. 
3. Comisia pentru amenajarea teritoriului şi urbanism  

– formată din  5 membri; 
Cine este pentru? Cineva împotrivă? – Nu. Se abţine cineva? – Domnul consilier 
Monceanu Constantin. 
4. Comisia pentru cultură, culte, educaţie, tineret şi sport  

–  formată din 3 membri; 
Cine este pentru? Cineva împotrivă? – Nu. Se abţine cineva? – Domnul consilier 
Monceanu Constantin. 
5. Comisia pentru sănătate, familie, protecţie socială şi protecţia copilului   

  – formată din 3 membri; 
Cine este pentru? Cineva împotrivă? – Nu. Se abţine cineva? – Domnul consilier 
Monceanu Constantin. 
6. Comisia pentru servicii publice, turism şi protecţia mediului  

– formată din 3 membri; 
Cine este pentru? Cineva împotrivă? – Nu. Se abţine cineva? – Domnul consilier 
Monceanu Constantin. 
7. Comisia pentru strategii, programe de dezvoltare economico-socială şi relaţii 

externe – formată din 3 membri; 
Cine este pentru? Cineva împotrivă? – Nu. Se abţine cineva? – Domnul consilier 
Monceanu Constantin. 
8. Comisia pentru relaţii cu societatea civilă şi servicii publice   deconcentrate  

    – formată din 3 membri.  
Cine este pentru? Cineva împotrivă? – Nu. Se abţine cineva? – Domnul consilier 
Monceanu Constantin. 
 Dl.Cîlea – A sosit şi domnul consilier judeţean Folea, deci avem 31 de consilieri 
judeţeni prezenţi. 

Dl.Folea – Nu am fost anunţat, domnule preşedinte! Nu se punea problema să nu 
vin, dacă eram anunţat. 
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Dl.Cîlea – Ne cerem scuze, dacă este aşa, domnule consilier! Haideţi, să clarificăm 
problema, cine l-a anunţat pe domnul consilier Folea? 

Dna Ilinca – Eu l-am anunţat şi am vorbit personal cu domnul consilier, domnule 
preşedinte! 

Dl.Cîlea – Când? 
Dna Ilinca – Vineri, domnule preşedinte! 
Dl.Cîlea – Aţi fost sunat, domnule consilier, dar nu are nimic, este începutul acum şi 

astfel de probleme se mai întâmplă! Dar, încă odată, dovedim că lucrăm corect şi fără 
nicio disfuncţionalitate. La formularea propunerilor de constituire a celor opt comisii s-a 
avut în vedere cuprinderea tuturor domeniilor în care consiliul judeţean are atribuţii. De 
asemenea, s-a avut în vedere ca fiecare comisie să se constituie dintr-un număr impar de 
consilieri şi s-a renunţat la desemnarea consilierilor judeţeni în două comisii de 
specialitate, deoarece s-a constatat că în mandatul 2004 – 2008 nu s-a dovedit eficienţa 
unei asemenea repartizări. Rog, grupurile de consilieri judeţeni să nominalizeze membrii 
comisiilor de specialitate în funcţie de numărul care revine fiecărui grup de consilieri! Vă 
rog să-mi permiteţi ca, din partea grupului de consilieri ai Partidului Social Democrat, să 
fac eu primele propuneri! 

Dl.Buican  -  Aşa cum prevede Legea administraţiei publice locale nr.215/2001, 
republicată, cu modificările şi completările ulterioare, fiecare consilier judeţean trebuie să 
opteze pentru comisia din care doreşte să facă parte. 

Dl.Rădulescu – Noi am optat. 
Dl.Cîlea - Grupul de consilieri ai Partidului Social Democrat a optat şi eu o să 

prezint opţiunile. 
Dl.Monceanu – Domnule preşedinte, aţi văzut că eu m-am abţinut şi o să vedeţi de 

ce m-am abţinut. Am văzut că dumneavoastră aţi propus, într-adevăr, opt comisii şi, cele 
mai multe, sunt formate din 3 persoane. Eu vreau să respectăm totuşi legea şi, în 
conformitate cu prevederile art.54 alin.(6), coroborat cu art. 98 din Legea administraţiei 
publice locale nr.215/2001, republicată, cu modificările şi completările ulterioare, citez 
„organizarea, funcţionarea şi atribuţiile comisiilor de specialitate se stabilesc prin 
regulamentul de organizare şi funcţionare a consiliului local, respectiv a consiliului 
judeţean, respectându-se configuraţia politică rezultată în urma alegerilor locale”. Eu asta 
aş vrea să anunţ acum şi, aş dori, să ţineţi cont de acest lucru! Deci, la început, când vom 
începe să facem aceste comisii, să ţinem cont de aceste prevederi legale şi o să vedem 
dacă se va respecta acest lucru. 

Dl.Cîlea – Vă mulţumesc, domnule consilier, pentru precizarea făcută! Eu vreau să 
vă spun că noi suntem într-o alianţă consemnată printr-un protocol şi, aici, majoritatea se 
consideră constituită din cele două grupuri de consilieri ale celor două partide politice, 
respectiv Partidul Social Democrat şi Partidul Democrat Liberal. Dacă vă referiţi la acest 
lucru, noi ţinem cont de configuraţie şi, am să vă demonstrez în continuare, având în 
vedere şi discuţia pe care am purtat-o şi cu domnul consilier judeţean Buican, că la unele 
comisii aveţi câte doi membri din totalul de trei. 

Dl.Buican – Matematic, nu se poate altfel! 
Dl.Cîlea – Şi, am avut în vedere încă un principiu, ca un consilier şi, cred că acest 

lucru s-a dovedit ineficient în mandatul vechi, să nu facă parte din mai multe comisii.  
Dl.Popescu – Vă mulţumim că aţi fost mărinimos şi ne-aţi lăsat câte doi membri într-

o comisie, dar, totuşi, aş vrea să vă spun că noi suntem zece consilieri judeţeni din partea 
Partidului Naţional Liberal şi, cred că ar fi corect şi cinstit, faţă de electoratul care ne-a 
votat, atât pe noi, cât şi pe dumneavoastră, să avem câte un reperezentant în fiecare 
comisie. Vă mulţumesc! 

Dl.Cîlea – Vreau să vă dau un exemplu, în mandatul trecut Partidul Democrat nu a 
avut reprezentant în Comisia de Buget şi, cred că, acest lucru nu prezintă o problemă 
deosebită. 

Dl.Popescu – În mandatul trecut au fost doar şapte comisii şi mai multe partide 
politice. 
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Dl.Cîlea - Regulamentul – cadru de organizare şi funcţionare a consiliilor locale, 
aprobat prin Ordonanţa Guvernului nr. 35/2002, cu modificările şi completările ulterioare 
spune la art.16 alin.(3) „Şedinţele comisiei de specialitate sunt, de regulă, publice”. Şi, 
atunci, dacă şedinţa este publică, nu puteţi invoca faptul că într-o comisie nu aveţi 
reprezentant. 

Dl.Popescu – Eu am zis că aşa ar fi moral, acum cum credeţi de cuvinţă, însă, 
pentru electoratul şi pentru cetăţenii acestui judeţ, cred că, aşa ar fi cel mai bine, adică să 
fie echitabile grupurile de consilieri judeţeni! 

Dl.Cîlea – Domnule consilier Popescu, eu vorbesc din punct de vedere legal, dar şi 
moral, pentru că dacă aveaţi puţină răbdare ca să vedeţi câte locuri aveţi în celelalte 
comisii, eu zic că este destul de corect şi de echitabil. În continuare, daţi-mi voie să citesc 
propunerile grupului de consilieri ai Partidului Social Democrat: 
I. Comisia pentru buget, finanţe şi administrarea domeniului public şi  privat al 
judeţului: 

1. Comănescu Iuliean; 
2. Spiridon Nicu;  
3. Belciu Ion; 

II. Comisia juridică: 
            Prală Ştefan;  
III. Comisia pentru amenajarea teritoriului şi urbanism: 
           Oproaica Alexandru; 
IV. Comisia pentru cultură, culte, educaţie, tineret şi sport: 

Nu avem reprezentant 
V. Comisia pentru sănătate, familie, protecţie socială şi protecţia copilului: 

Pîrvu Constantin; 
VI. Comisia pentru servicii publice, turism şi protecţia mediului: 

Nedelcu Sorin Gabriel   
VII. Comisia pentru strategii, programe de dezvoltare economico-socială şi relaţii 
externe: 

1. Liţă Ioana; 
2. Marin Victor; 

VIII. Comisia pentru relaţii cu societatea civilă şi servicii publice deconcentrate: 
Rădulescu Constantin. 
Dl.Cîlea – Deci, acestea sunt propunerile grupului de consilieri ai Partidului Social 

Democrat. Rog, celelalte grupuri de consilieri sa facă propuneri! Vă rog, domnule consilier 
Vîlcu! 

Dl.Vîlcu – Domnule preşedinte, din partea grupului de consilieri ai Partidului 
Democrat Liberal propun următorii consilieri:  
I. Comisia pentru buget, finanţe şi administrarea domeniului public şi  privat al 
judeţului; 

1. Fiera Ioan Dan; 
2. Almaşi Bogdan Alexandru; 

II. Comisia juridică; 
1. Vîlcu Samoil; 
2. Oprescu Ion;  

III. Comisia pentru amenajarea teritoriului şi urbanism; 
1. Zamfirescu Sorin Ştefan; 
2. Petrescu Remus; 

IV. Comisia pentru cultură, culte, educaţie, tineret şi sport; 
Vieru Gheorghe; 

V. Comisia pentru sănătate, familie, protecţie socială şi protecţia copilului; 
 Nu avem reprezentant 
VI. Comisia pentru servicii publice, turism şi protecţia mediului; 

Moise Iuliana; 
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VII. Comisia pentru strategii, programe de dezvoltare economico-socială şi relaţii 
externe; 

Gava Ion; 
VIII. Comisia pentru relaţii cu societatea civilă şi servicii publice deconcentrate. 

Simion Aurel; 
Dl.Vîlcu – Acestea sunt propunerile din partea grupului de consilieri ai Partidului 

Democrat Liberal. 
Dl.Cîlea – Vă mulţumesc, domnule consilier Vîlcu! În continuare, vă rog propunerile 

grupului de consilieri ai Partidului Naţional Liberal! 
Dl.Monceanu – Domnule preşedinte, aşa cum aţi anunţat dumneavostră, unele 

comisii sunt deja complete, nu? 
Dl.Cîlea – Da. 
Dl.Monceanu – Acest lucru înseamnă că, ori o să mărim numărul comisiilor, ori 

dacă nu, mergem acasă! 
Dl.Persu – Numărul comisiilor, deja, l-am votat, domnule consilier! 
Dl.Monceanu – Eu vă spun că am votat ţinând cont de lege, nu de altceva şi, chiar 

am anunţat acest lucru, şi acum voi face propunerile grupului de consilieri ai Partidului 
Naţional Liberal. 
I. Comisia pentru buget, finanţe şi administrarea domeniului public şi  privat al 
judeţului  -  Păsat Gheorghe; 
II. Comisia juridică - Popa Eugenia; 
 Dl.Cîlea – Da, şi încă un membru, pentru că aveţi 2 membri în această comisie. 
 Dl.Monceanu – Avem o singură propunere! 

Dl.Cîlea – Bun, dar noi am votat înainte un anumit număr de locuri. Mai departe, vă 
rog! 
III. Comisia pentru amenajarea teritoriului şi urbanism; 

1. Buican Cristian; 
2. Monceanu Constantin; 

IV. Comisia pentru cultură, culte, educaţie, tineret şi sport; 
Dumitrescu Adrian; 

V. Comisia pentru sănătate, familie, protecţie socială şi protecţia copilului; 
Folea Gheorghe; 

VI. Comisia pentru servicii publice, turism şi protecţia mediului; 
1. Poenaru Mircea Constantin; 
2. Teodorescu Bogdan 

VII. Comisia pentru strategii, programe de dezvoltare economico-socială şi relaţii 
externe; 
 Popescu Victor 
VIII. Comisia pentru relaţii cu societatea civilă şi servicii publice deconcentrate. 
 Fârtat Ilie  
 Dl.Cîlea – Mai aveţi de propus consilieri pentru comisii. Haideţi, să mai facem o dată 
inventarul. 
 Dl.Monceanu – Deci, o luăm de la început:  

Comisia I  – Păsat Gheorghe 
Comisia II  – Popa Eugenia 
Comisia III  – Buican Cristian şi Monceanu Constantin 
Comisia IV  – Dumitrescu Adrian  
Comisia V  – Folea Gheorghe 
Comisia VI  – Poenaru Mircea Constantin şi Teodorescu  

           Bogdan 
Comisia VII  -  Popescu Victor 
Comisia VIII  -  Fârtat Ilie 
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Dl.Cîlea – Deci, aceştia sunt toţi zece! Vă mulţumesc, domnule consilier, pentru 
propunerile pe care le-aţi făcut! Acum, o să trecem la vot şi, o să luăm fiecare comisie în 
parte. 

Dl.Monceanu – Nu se spune la vot opţiune! Deci, ori intrăm într-o comisie, ori dacă 
nu, nu intrăm niciunul şi plecăm toţi. 

Dl.Cîlea – Domnule consilier, haideţi, vă rog, să nu încurcăm problemele rezolvate 
până acum! Deci, până acum, noi am aprobat numărul de comisii, am aprobat numărul de 
consilieri pe fiecare comisie în parte, am făcut opţiuni şi acum trebuie să supunem la vot. 

Dl.Buican – Ce supunem la vot? 
Dl.Cîlea – Supunem la vot, pe fiecare comisie, opţiunile. 
Dl.Buican – Dacă se votează nominal, atunci votul este secret. 
Dl.Cîlea – Dacă aşa doriţi, votăm şi secret! Dar vreau să vă spun, domnule 

consilier, că nu aveţi dreptate. Dacă facem trimitere la prevederile art.892 alin.(2) din 
Legea administraţiei publice locale nr.215/2001 „pentru validarea mandatelor, consiliile 
judeţene aleg prin vot deschis, dintre membrii lor, pe întreaga durată a mandatului, o 
comisiei de validare alcătuită din 3-5 consilieri aleşi”. Această comisie este foarte 
importantă şi, prin analogie, poate fi utilizată această prevedere legală. 

Dl.Rădulescu – Domnule preşedinte, eu vă propun să consultaţi membrii Consiliului 
judeţean, dacă sunt de acord cu votul deschis pentru constituirea acestor comisii. 

Dl.Persu – Corect! 
Dl.Cîlea – Vă mulţumesc, domnule consilier! 
Dl.Spiridon – Domnule preşedinte, aceasta este o propunere ca să se voteze 

numărul de membri pe fiecare comisie. 
Dl.Cîlea – Nu, domnule consilier, acest lucru s-a votat deja! 
Dl.Rădulescu – Eu am făcut o propunere, domnule preşedinte! 
Dl.Cîlea – Domnul consilier Rădulescu, a făcut o propunere, pe care o supun la vot. 
Dl.Buican – Iar eu vă spun, domnule preşedinte, Consiliul Judeţean nu poate să 

încalce legea! 
Dl.Cîlea – Noi nu încălcăm legea, domnule consilier! 
Dl.Buican – Domnule preşedinte, dacă votul de persoane este secret, atunci noi 

putem să votăm aici orice, că noi nu schimbăm legea şi nu suntem Parlamentul României! 
Dl.Cîlea – Deci, eu consult Consiliul judeţean! 
Dl.Monceanu – Domnule preşedinte, în condiţiile în care dumneavostră vreţi să 

supuneţi la vot acest lucru, ar însemna, că la Comisia de Buget – Finanţe, noi să nu avem 
niciun reprezentant. 

Dl.Cîlea – Corect! 
Dl.Monceanu – Încă o dată, vă citesc acest articol din lege care spune clar 

”organizarea, funcţionarea şi atribuţiile comisiilor de specialitate se stabilesc prin 
regulamentul de organizare şi funcţionare a consiliului local, respectiv a consiliului 
judeţean, respectându-se configuraţia politică rezultată în urma alegerilor locale”. Dacă 
procedaţi de această manieră, pe noi ne scoateţi din două comisii. 

Dl.Cîlea – Care? 
Dl.Monceanu – Aşa cum aţi făcut dumneavostră opţiunile, împreună cu Partidul 

Democrat Liberal, noi nu suntem în Comisia pentru buget, finanţe şi administrarea 
domeniului public şi  privat al judeţului şi Comisia pentru strategii, programe de dezvoltare 
economico-socială şi relaţii externe. 

Dl.Cîlea – Domnule consilier, vreau să vă spun ca noi nu avem niciun secret. În 
Comisia de Buget şi, repet, în conformitate cu Regulamentul – cadru de organizare şi 
funcţionare a consiliilor locale, aprobat prin Ordonanţa Guvernului nr.35/2002, cu 
modificările şi completările ulterioare spune la art.16 alin.(3) „Şedinţele comisiei de 
specialitate sunt, de regulă, publice”. Şi, atunci, dacă şedinţa este publică, puteţi să vă 
trimiteţi oricând un  reprezentant la lucrările şedinţei. Deci, după cum vedeţi, nu avem 
nimic de ascuns! Iar faptul că s-a aprobat numărul de până acum, dati-mi voie să vă 
propun şi, dacă vreţi, să aprobăm nominal şi, chiar şi prin vot secret, deşi nu este 



 8

prevedere legală! Am să-l rog pe domnul Dirinea, secretar al judeţului, să ne spună dacă, 
în conformitate cu prevederile legale, se votează prin vot secret sau vot deschis. 

Dl.Vîlcu – În mandatul trecut nici noi nu am avut membru în Comisia de Buget şi nu 
a fost scandal! 

Dl.Buican – Atunci au fost cinci grupuri, era alianţa PSD - PC şi ne-au scos din nou 
?din Comisia de Buget – Finanţe. 

Dl.Dirinea – Legea cu privire la constituirea comisiilor de specialitate ale Consiliului 
judeţean, aşa cum a precizat domnul preşedinte Cîlea, Regulamentul – cadru de 
organizare şi funcţionare a consiliilor locale şi Regulamentul în vigoare al Consiliului 
Judeţean Vâlcea, folosesc expresia „de nominalizare”. Deci, nominalizarea membrilor 
fiecărei comisii de specialitate se face de către fiecare grup de consilieri judeţeni. În 
condiţiile în care legea foloseşte termenul de „nominalizare”, nu se mai pune problema 
votului secret. 

Dl.Poenaru – Nu, păi dacă sunt patru consilieri pe trei locuri, atunci este vorba de 
persoane şi este vot secret. 

Dl.Dirinea – În această situaţie, eu consider că, la acea comisie, unde numărul de 
membri propuşi să facă parte din ea, este mai mare decât numărul de membri pe care 
dumneavostră l-aţi aprobat, să organizăm vot secret. 

Dl.Cîlea – Da, este bună şi această variantă! 
Dl.Dirinea – Dar numai la acea comisie. 
Dl.Cîlea – Vă mulţumesc, domnule secretar Dirinea! 
Dl.Fârtat – Am şi eu o nelămurire. Partidul Social Democrat nu este interesat de 

Comisia pentru sănătate, familie, protecţie socială şi protecţia copilului? 
Dl.Cîlea – Ba da, dar am zis să v-o lăsăm dumneavostră că aveţi un specialist, pe 

domnul dr.Folea. 
Dl.Fârtat – Dacă vorbim de transparenţă, nu este vorba de participarea noastră la 

aceste şedinţe publice de comisii, ci este vorba despre asumarea unor voturi.>> Or, se 
ştie, că votul a fost oarecum egal, 30, 30, 30, nu! Este normal, aveţi majoritatea, luaţi doi 
consilieri în comisiile care vă interesează, cu precădere Comisia pentru buget, finanţe şi 
administrarea domeniului public şi  privat al judeţului şi Comisia pentru strategii, programe 
de dezvoltare economico-socială şi relaţii externe, dar, era normal să fie reprezentate şi de 
un partid tot la fel de câştigător ca şi dumneavostră. Vă mulţumesc! 

Dl.Spiridon – Din câte îmi aduc aminte, la şedinţa de constituire a Consiliului 
Judeţean Vâlcea, grupul consilierilor PNL venea şi spunea să ne asumăm răspunderea 
pentru că avem doi vicepreşedinţi. Acum, nu mai înţeleg, atunci ne asumam răspunderea 
pentru întreg Consiliul judeţean şi, acum, nu ne lasă să ne asumăm răspunderea unei 
comisii? Eu cred că nu au fost consecvenţi! 

Dl.Buican – Domnule consilier, îmi pare rău că nu aţi înţeles ce dorim noi aici şi vă 
rog să fiţi foarte atenţi la toate nuanţele. Noi nu dorim să luăm preşedinţia niciunei comisii 
din Consiliul judeţean, dimpotrivă, dorim ca cei care îşi asumă răspunderea conducerii 
judeţului în următorii patru ani, să preia conducerea nu numai a Consiliului judeţean, ci şi a 
comisiilor de specialitate. Noi dorim să ne reprezentăm electoratul aşa cum trebuie şi 
considerăm că pentru aceasta trebuie să fim reprezentaţi în toate comisiile de specialitate 
ale Consiliului judeţean, cu cel puţin un membru. Vă mulţumesc! 

Dl.Cîlea - Vă mulţumesc, domnule consilier Buican şi, am să-i răspund domnului 
consilier Fârtat, de ce nu avem noi membru în Comisia pentru sănătate, familie, protecţie 
socială şi protecţia copilului. Repet, conform art.17 alin.(2) din Regulamentul - cadru de 
organizare şi funcţionare a consiliilor locale, aprobat prin Ordonanţa Guvernului 
nr.35/2002, cu modificările şi completările ulterioare, nominalizarea membrilor fiecărei 
comisii se face de fiecare grup de consilieri, avându-se în vedere, de regulă trei elemente: 
opţiunea acestora, pregătirea lor profesională şi domeniul în care îşi desfăşoară 
activitatea. Noi nu avem, la ora actuală, niciun specialist care îşi desfăşoară activitatea în 
sănătate şi nici în acest domeniu de activitate, respectiv sănătate. Din bun simţ şi respect 
pentru cei care au această specialitate, v-am lăsat locurile dumneavostră. Vă mulţumesc! 



 9

Dl.Fârtat – Mi se pare că l-aţi uitat pe domnul consilier Pîrvu care se ocupă de 
protecţie socială! 

Dl.Cîlea – Nu este doctor, domnule consilier! 
Dl.Persu – Dar nu este nicio problemă, domnule preşedinte şi stimaţi colegi, pentru 

că dumneavostră aveţi în comisie doi reprezentanţi, mă refer la Comisia pentru sănătate, 
familie, protecţie socială şi protecţia copilului, şi noi unul. Dacă dumneavostră, cei din 
comisia respectivă, pentru că alegerea preşedintelui şi secretarului se face în comisie, îl 
propuneţi pe domnul consilier Pîrvu şi îl votaţi, foarte bine, nu mai este niciun impediment! 

Dl.Păsat – Domnule preşedinte, eu, când am acceptat candidatura pe listele 
Partidului Naţional Liberal, pentru Consiliul judeţean, am făcut-o în ideea de a fi util 
cetăţenilor judeţului Vâlcea. Dacă nu fac parte dintr-o comisie unde am cât de cât 
pregătire, zic eu, din ce comisie să fac parte, din Comisia pentru sănătate, familie, 
protecţie socială şi protecţia copilului, unde nu mă pricep? 

Dl.Cîlea – Din câte ştiu eu, dumneavoastră aţi lucrat la FPS şi, acolo, 
dumneavoastră v-aţi specializat în foarte multe domenii, dat fiind faptul că acolo vă ocupaţi 
şi de agricultură, de industrie, de toate domeniile. Acest lucru vă dă dumneavoastră 
dreptul să participaţi aproape în toate comisiile şi asta vă spun cu mare convingere. 
Haideţi, dacă nu mai sunt intervenţii, să supunem la vot ceea ce am hotărât! 

Dl.Poenaru – Vot secret, domnule preşedinte! 
Dl.Cîlea – Deci, vă consult, dacă vreţi, cine este pentru vot deschis, în vederea 

nominalizării membrilor în cele opt comisii? – 20 voturi. Cineva împotrivă? – 10 voturi. Se 
abţine cineva? – Nu. Deci, este clar, aşa trebuie să lucrăm. Acum, pentru a dovedi 
generozitate şi democraţie, propun ca pentru Comisia de Buget să facem vot secret. Este 
bine? 

Dl.Buican – Domnule preşedinte, aceasta nu este o chestiune negociabilă, pentru 
că legea este clară, nu se negociează nici măcar în Consiliul judeţean. 

Dl.Cîlea – Domnule consilier Buican, am votat în conformitate cu legea. 
Dl.Buican – Sunt lucruri clare, votul este deschis, atunci grupul consilierilor 

Partidului Naţional Liberal din Consiliul Judeţean Vâlcea, nu poate să participe la aşa ceva 
şi se retrage de la lucrările şedinţei. Vă mulţumesc!  

Dl.Cîlea – Haideţi, domnule consilier Buican, care este temeiul legal al votului 
secret? Nu avem temei legal, domnule consilier Buican! 

Dl.Dirinea – Aşa cum a precizat domnul preşedinte, la această comisie, unde sunt 
mai mulţi membri consilieri propuşi, să se facă vot secret! 

Dl.Cîlea – Facem vot secret, ce nu este corect, de ce vă supăraţi! Domnilor 
consilieri, aţi propus vot secret la două comisii VI şi VII, respectiv Comisia pentru buget, 
finanţe şi administrarea domeniului public şi privat al judeţului şi Comisia pentru strategii, 
programe de dezvoltare economico-socială şi relaţii externe, facem vot secret! În acest 
caz, eu cred că nu aveţi de ce să vă retrageţi! 

  Grupul consilierilor Partidului Naţional Liberal se retrage de la lucrările şedinţei. 
Dna Moise – Ne trebuie 2/3? 
Dl.Cîlea – Nu ne trebuie 2/3, ne trebuie majoritatea simplă. Haideţi, să facem 

buletinele de vot! Pentru cele două comisii, respectiv Comisia pentru buget, finanţe şi 
administrarea domeniului public şi privat al judeţului şi Comisia pentru strategii, programe 
de dezvoltare economico-socială şi relaţii externe, facem vot secret. 

Dl.Comănescu – Situaţia pe comisii este următoarea: Comisia I - 6 membri, deci 
este un membru în plus, Comisia II - lipseşte un membru , Comisia III - este completă, 
Comisia IV - lipseşte un membru, Comisia V - lipseşte un membru, Comisia VI – 4 membri, 
deci este un membru în plus, Comisia VII -  4 membri, deci este un membru în plus, 
Comisia VIII – este completă. 

Dl.Cîlea – Deci, sunteţi de acord să facem vot secret pentru Comisiile I, VI şi VII? 
Cine este pentru – 20 voturi Cineva împotrivă? – Nu. Se abţine cineva? – Nu. Vă 
mulţumesc! În continuare, haideţi să completăm cele trei buletine de vot! 
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Dl.Persu – Deci, Comisia I propunerile sunt următoarele: Comănescu Iuliean, 
Spiridon Nicu, Belciu Ion, Fiera Ioan Dan, Almaşi Bogdan Alexandru şi Păsat Gheorghe; 
Comisia VI propunerile sunt următoarele: Moise Iuliana, Nedelcu Sorin Gabriel, 
Poenaru Mircea Constantin şi Teodorescu Bogdan; Comisia VII propunerile sunt 
următoarele: Liţă Ioana, Marin Victor, Gava Ion şi Popescu Victor. Deci, pe buletinele de 
vot se trec aceste persoane. 

Dl.Cîlea – Până atunci, haideţi, să aprobăm celelalte comisii! În afară de celelalte 
trei comisii, respectiv I, VI şi VII, unde facem vot secret, sunteţi de acord cu componenţa 
nominală a următoarelor comisii:  
II. Comisia juridică  

1. Vîlcu Samoil;  
2. Prală Ştefan;  
3. Oprescu Ion;  
4. Popa Eugenia;  
5. _____________.  

III. Comisia pentru amenajarea teritoriului şi urbanism 
 1. Zamfirescu Sorin; 
 2. Petrescu Remus; 
 3. Oproaica Alexandru; 
 4. Buican Cristian; 
 5. Monceanu Constantin. 

IV. Comisia pentru cultură, culte, educaţie, tineret şi sport 
1. Vieru Gheorghe; 
2. Dumitrescu Adrian; 
3. ____________________. 

V. Comisia pentru sănătate, familie, protecţie socială şi  
     protecţia copilului; 

1. Pîrvu Constantin; 
2. Folea Gheorghe; 
3.______________: 

VIII. Comisia pentru relaţii cu societatea civilă şi servicii publice  
       deconcentrate. 

1. Rădulescu Constantin; 
2. Simion Aurel; 
3. Fârtat Ilie. 

 Dl.Cîlea – Deci, sunteţi de acord cu componenţa nominală a consilierilor care au 
fost propuşi pentru aceste comisii?  

Dl.Persu – Domnilor colegi, putem să aprobăm comisiile unde ne încadrăm în 
număr şi cu propunerile lor. Aceasta este Comisia III - Comisia pentru amenajarea 
teritoriului şi urbanism, unde sunt propuşi: 1. Zamfirescu Sorin; 2. Petrescu Remus; 3. 
Oproaica Alexandru;  4. Buican Cristian; 5. Monceanu Constantin. Această comisie este 
completă şi putem să o aprobăm, dar Comisia IV nu o putem aproba pentru că mai trebuie 
un membru, pentru că noi nu ştim pe cine vor nominaliza dumnealor. 

Dl.Zamfirescu – Îmi permiteţi şi mie, domnule preşedinte! Acolo unde sunt 
incomplete, se poate vota, opţiunile sunt făcute, rămâne locul gol şi au posibilitatea să 
opteze pentru locurile neocupate, pentru că nu îi putem stabili noi. Noi le votăm pe cele 
care sunt depăşite, iar cele care sunt incomplete le votăm deschis. 

Dl.Persu – Domnule consilier, dar există două comisii în care propunerile  făcute,  
inclusiv  de  ei,  completează numărul pe care l-am aprobat şi, acolo, se poate face prin 
vot deschis. 

Dl.Cîlea – Toate le aprobăm prin vot deschis, nu mai complicăm lucrurile, iar 
locurile vacante şi le completeză dumnealor. Deci, încă o dată vă supun la vot consilierii 
din comisiile unde comisia este completă sau, chiar dacă este incompletă, urmează să o 
completeze reprezentanţii Partidului Naţional Liberal. Cine este pentru, în afară de cele 
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trei comisii unde se va proceda la vot secret – 20 voturi. Cineva împotrivă? – Nu. Se 
abţine cineva? – Nu. Vă mulţumesc!  

Dl.Vîlcu – Avem o problemă! Comisia de validare este incompletă pentru şedinţa 
de azi, pentru că ceilalţi doi membri lipsesc. Pentru azi, putem alege încă doi membri în 
Comisia de validare.  

Dl.Cîlea – Pentru faptul că, într-adevăr, pentru azi, Comisia de validare este 
incompletă, vă rog să propunem doi membri, iar această componenţă să fie valabilă 
numai pentru şedinţa de azi. 

Dl.Vîlcu – Domnul consilier Prală, că este vechi. 
Dl.Cîlea – A fost propus domnul consilier Ştefan Prală. Cine este pentru? – 20 

voturi. Cineva împotrivă? – Nu. Se abţine cineva? – Nu. Vă mulţumesc!  
Dl.Vîlcu – Mai avem o propunere pentru doamna Iuliana Moise. 
Dl.Cîlea - A fost propusă doamna consilier Iuliana Moise. Cine este pentru? – 20 

voturi. Cineva împotrivă? – Nu. Se abţine cineva? – Nu. Vă mulţumesc! 
Dl.Comănescu – Nu este Comisia de validare, ci Comisia de numărare a voturilor, 

să nu le confundăm. 
Dl.Cîlea – Da, Comisia de numărare a voturilor. Aşteptăm buletinele ca să putem 

vota şi poate avem şi o urnă. Până se completează buletinele de vot, haideţi, să luăm o 
mică pauză!Vă mulţumesc!  

Dl.Cîlea – În continuare, îi dau cuvântul domnului Vîlcu Samoil pentru a prezenta 
rezultatele votului secret. 

Dl.Vîlcu – Rezultatul pentru Comisia I „Consiliul Judeţean Vâlcea, Comisia de 
numărare a voturilor, Proces Verbal, încheiat azi, 30 iunie 2008. Comisia de  numărare a 
voturilor în următoarea componenţă: Vîlcu Samoil, Moise Iuliana şi Prală Ştefan, întrunită în 
şedinţă pentru constatarea rezultatului votului secret exprimat, privind alegerea Comisiei 
pentru buget, finanţe şi administrarea domeniului public şi  privat al judeţului, a constatat 
următoarele: Au fost propuşi următorii candidaţi: Comănescu Iuliean; Spiridon Nicu; Belciu 
Ion;  Fiera Ioan Dan; Almaşi Bogdan Alexandru şi Păsat Gheorghe. S-au numărat 21 
buletine de vot, din care: voturi valabil exprimate 21; voturi nule 0. Rezultatul votului secret 
este următorul: Comănescu Iuliean - voturi pentru 21, voturi împotrivă 0; Spiridon Nicu - 
voturi pentru 21, voturi împotrivă 0; Belciu Ion - voturi pentru 21, voturi împotrivă 0; Fiera 
Ioan Dan - voturi pentru 21, voturi împotrivă 0; Almaşi Bogdan Alexandru - voturi pentru 21, 
voturi împotrivă 0; Păsat Gheorghe - voturi pentru 0, voturi împotrivă 21. Pentru care s-a 
încheiat prezentul proces-verbal într-un singur exemplar”. Rezultatul pentru Comisia VI 
„Consiliul Judeţean Vâlcea, Comisia de numărare a voturilor, Proces-verbal încheiat azi, 30 
iunie 2008. Comisia de  numărare a voturilor în următoarea componenţă: Vîlcu Samoil, 
Moise Iuliana  şi Prală Ştefan, întrunită în şedinţă pentru constatarea rezultatului votului 
secret exprimat privind alegerea Comisiei pentru servicii publice, turism şi protecţia 
mediului, a constatat următoarele: Au fost propuşi următorii candidaţi: Moise Iuliana, 
Nedelcu Sorin Gabriel, Poenaru Constantin Mircea şi Teodorescu Bogdan Alexandru. S-au 
numărat 21 buletine de vot, din care: voturi valabil exprimate 21, voturi nule 0. Rezultatul 
votului secret este următorul: Moise Iuliana - voturi pentru 21, voturi împotrivă 0; Nedelcu 
Sorin Gabriel - voturi pentru 21, voturi împotrivă 0; Poenaru Constantin Mircea - voturi 
pentru 21, voturi împotrivă 0; Teodorescu Bogdan Alexandru - voturi pentru 0, voturi 
împotrivă 21. Pentru care s-a încheiat prezentul proces verbal într-un singur exemplar”. 
Rezultatul pentru Comisia VII „Consiliul Judeţean Vâlcea, Comisia de numărare a 
voturilor, Proces-verbal încheiat azi, 30 iunie 2008. Comisia de  numărare a voturilor în 
următoarea componenţă: Vîlcu Samoil, Moise Iuliana şi Prală Ştefan, întrunită în şedinţă 
pentru constatarea rezultatului votului secret exprimat privind alegerea Comisiei pentru 
strategii, programe de dezvoltare economico-socială şi relaţii externe, a constatat 
următoarele: Au fost propuşi următorii candidaţi: Liţă Ioana, Marin Victor, Gava Ion şi 
Popescu Victor George. S-au numărat 21 buletine de vot, din care: voturi valabil exprimate 
21, voturi nule 0. Rezultatul votului secret este următorul: Liţă Ioana - 21 de voturi pentru, 0 
voturi împotrivă; Marin Victor - 21 de voturi pentru, 0 voturi împotrivă; Gava Ion - 21 de 
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voturi pentru, 0 voturi împotrivă; Popescu Victor George - 0 voturi pentru, 21 voturi 
împotrivă. Pentru care s-a încheiat prezentul proces-verbal într-un singur exemplar”. Vă 
mulţumesc! 

Dl.Cîlea – Şi eu vă mulţumesc, domnule consilier Vîlcu! Deci, am auzit rezultatul 
votului şi, practic, cele trei comisii, sunt în componenţa care s-a prezentat. Celelalte comisii 
le-am aprobat, iar toate acestea se vor regăsi într-o hotărâre a Consiliului Judeţean Vâlcea.   

 
PUNCTUL 4  
Diverse 
Dl.Cîlea – Dacă la punctul Diverse mai sunt observaţii? – Nu. Dacă nu, doamnelor 

şi domnilor consilieri judeţeni, stimaţi invitaţi, vă mulţumesc pentru participare!  
 

Se declară închise lucrările şedinţei. 
 

Pentru care am încheiat prezentul proces-verbal într-un singur exemplar.   
 
 
 
 
 

 
  PREŞEDINTE,   SECRETAR AL JUDEŢULUI, 
    
     Ion Cîlea                 Constantin Dirinea                                                          

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
DCA/DCA/1 ex. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


